
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde -  

Skødstrup Skole 

 

REFERART 

 

Den 04.06.2024 

Kl. 17.00-19.30 

 
 

 

 

 

 

 

 Protokol  

  Forældrerepræsentanter:  
Jeanette Baagø (Formand), Lotte Neergaard Jacobsen 
(Næstformand), Kim Tiphede Bakholt, Marie Stegger 
Sørensen og Bent Sortkær Pedersen  
 

Medarbejderrepræsentanter:  

Line Marit Bülow Pedersen, Rikke Dalgaard Bach, 

Marianne Bach, Søren Skalkhøj Petersen.  

 

Afbud: Malene Linderoth, Bjarke Hansen 

 

  

Punkter til dagsorden – referat i kursiv 

  

  

1. Meddelelser 

(20 min) 

Nyt fra formanden: 

• Malene deltager i en arbejdsgruppe ved Skole og 

Forældre ang. skolernes økonomi og i den 

forbindelse laves måske et indslag herfra før 

sommerferien. 

• Formanden har modtaget en forældrehenvendelse 

på baggrund af en hændelse på en årgang. Der har 

været dialog mellem skoleledelse og forældre 

efterfølgende.  

 

 

 

Nyt fra ledelsen: 



          

 

 

 

 

 

 

   

   

• Orientering fra skoleleder ang. en hændelse på en 

årgang med stærk kontakt til forældre og 

opmærksomhed omkring en mindre gruppe elever.  

• Pædagogisk arrangement for personalegruppen 

forrige lørdag forløb fint med gode drøftelser af 

handlemuligheder, når skolens værdier og regler 

udfordres. 

• Informationsmøde for nye skolestartere i sidste 

uge. Det forløb fint.   

• Planlægning af næste skoleår forløber efter 

planen. Der sendes klasseteam ud til forældre på 

fredag,  

• SFO åbningstid ændres til august som en del af 

sparekataloget. Der kommer direkte information 

gennem e-boks til forældre. 

• Nyansættelser: der er ansat to trivselsvejledere, to 

nye lærere, en barselsvikar. Der er pt opslag ang. 

pædagogisk lederstilling og en lærerstilling. 

Jeanette deltager i ansættelse af pædagogisk 

leder.  

• Orientering om betydningen i dagligdagen af 

underbemandet ledelse og besparelser i 

administrationen. 

• Et tema omkring mobilfri skole skal drøftes igen i 

kommende skoleår 

• Chromebook skal på dagsorden i kommende 

skoleår igen i bestyrelsen, da det forventes, at der 

kommer ændringer i vurdering i hvilke elever, som 

skal have Chromebook. Der skal laves en lokal 

beslutning.  

• Høring ang. elevernes frie skolevalg. Det har ikke 

ret stor betydning for Skødstrup Skole, og derfor 

vælger bestyrelsen ikke at lave et høringssvar.  

• Henvendelse fra fællesrådet ang. ungemiljøer. 

• Sidste skoledag for 9.klasseeleverne forløb rigtig 

fint på skolen og på Grimhøj. 

Nyt fra medarbejderrepræsentanter: 

• Lærerne er optaget af de forskellige dele af 

kommende skoleår 



          

 

 

 

 

 

 

   

   

• Fra Pædagogisk arrangement forrige lørdag var 

der gode drøftelser i blandede grupper på tværs af 

hele skolen. 

• Ønske om at der drøftes fælles regler for 

mobiltelefoner 

• Markedsdag før sommerferien ser vi frem til. 

• Prøveafvikling for de ældste elever 

• Sygefraværet er lige nu lavt, og det kan mærkes i 

personalegruppen. 

• SFO har afviklet ”børn hjælper børn” med 

loppemarked mv. Det var en god dag med et flot 

bidrag til Børnetelefonen. 

• Pædagogerne er også ved at se ind i ændringer i 

kommende skoleår og forberede særligt de ældste 

SFO-børn til at blive til klubmedlemmer.  

 

2. Forventet 

regnskab (20 min) 

SSP giver en kort orientering vedr. økonomien. Der vil 

være særligt fokus på udgifter til specialbetaling. Kort 

drøftelse i forlængelse af orientering.  

 

Kort orientering på baggrund af møde med 

økonomigruppen, hvor der var en detaljeret gennemgang.  

 

SFO-forventet regnskab har ikke forandret sig. 

Forventet regnskab for skolen har ændret sig, primært pga 

af øget antal af elever til specialklasse. 

 

Kort drøftelse af udfordringer med at finde det rette tilbud 

til eleverne i en god økonomisk balance. Der bør tænkes i 

investeringsmodeller. 

 

 

3. Undersøgelse af 

elevtrivsel (25 min) 

Orientering v. SSP om Elevtrivselsundersøgelse ift. 

tendenser. Drøftelse ud fra orientering.  

 

Overordnet orientering om resultater fra 

elevtrivselsundersøgelse. 

• Resultater fra 4.-9. årgang indgår i en 

skolerapport. Vi har adgang til klasseresultater fra 

de øvrige årgange. 



          

 

 

 

 

 

 

   

   

• Den generelle skoletrivsel på Skødstrup Skole er 

steget siden sidste år. På landsplan og 

skoleområdet nordøst er trivslen faldet. 

• Score på ”Støtte og inspiration i undervisningen” 

ligger under landsgennemsnittet. Man kan have en 

tese på, at der kan have sammenhæng med de 

store klassekvotienter. Det bliver spændende at 

følge kommende års to-voksen-indsats ind i dette 

tema ifht støtteperspektiv.  

• Den største positive udvikling: mindre larm i 

klassen, fald i ensomhed, større tilfredshed med 

udeområder, færre med ondt i maven, stærkere 

tilhørsforhold 

• Temaer ifht en negativ egenudvikling:  færre elever 

er glade for sin skole, det er sværere at give sin 

mening, sværere at samarbejde med andre, 

sværere at finde   løsning på problemer, eleverne 

oplevelse af lærernes mødetid til undervisning. 

• Der arbejdes med dataudtrækkene i sammenhæng 

med andet data ind i klassehandleplaner 

fremadrettet.  

   

 

4. Det nye 

folkeskoleudspil. 

(20 min) 

SSP gennemgår hvilke overordnede tiltag, der er i det nye 

udspil, som skal lovbehandles i efteråret. 

 

Den nye bestyrelse kommer til at arbejde med nyt 

folkeskoleudspil, som endnu ikke er vedtaget, men som 

kommer til at blive et løbende tema hen over de 

kommende år.  

 

Tre overskrifter: 

• Frisættelse af folkeskolen og mere indflydelse til 

skolebestyrelserne 

• Mere praktisk undervisning og valgfrihed til de 

ældste elever 

• Ro og rammer – nødvendigt for nogle, godt for alle 



          

 

 

 

 

 

 

   

   

5. Aftensmad (45 

min) 

Tak for mad. 

6. Valg til 

skolebestyrelse 

(15. min) 

Jeanette giver en kort opfølgning på processen 

 

Bestyrelsen har haft en reklamevideo på Aula for at skabe 

reklame for bestyrelsesarbejdet. 

Der skal vælges tre nye repræsentanter, og der er på 

nuværende tidspunkt kandidater, som har stillet sig til 

rådighed.  

Bestyrelsesformand og skoleleder inviterer opstillede 

kandidater til en drøftelse af valgproces. 

7. Planlægning af 

møder i 

bestyrelsen i det 

nye skoleår (20. 

min) 

 

Fastsættelse af datoer for møder i skoleåret 24/25 

 

Forslag til datoer: 

27.august kl. 17.00 -19.00 

8. oktober kl. 17.00 -19.00 

November dialogmøde 

3. december kl. 17.00 -19.30 m. SFO-forældreråd 

21. januar kl. 17.00 -19.00 

4. marts kl. 17.00 -19.00 

22. april kl. 17.00 -19.00 

3. juni kl. 17.00-19.30 m. SFO-forældreråd 

 

Datoerne konfirmeres på konstituerende møde i august. 

Søren lægger møder i kalender for alle.  

 

8. Evt.  og 

godkendelse af 

referat. 5 min 

 Tak til Marie og Bjarke for aktiv deltagelse i 

skolebestyrelsesarbejdet. De genopstiller ikke. 

Tak til Lotte for aktiv deltagelse i arbejdet. Lotte 

genopstiller. 

 


